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DeWaterbus  -  Afschaffing fietsen tijdens spits

“Vanaf donderdag 1 september 2022 zullen fietsen niet meer worden toegelaten tijdens 
de spitsuren.” Via deze boodschap op hun website kondigde DeWaterbus aan dat fietsers 
niet langer welkom waren op DeWaterbus tussen 4.30 uur en 5 uur, 12.30 uur en 13.30 
uur, 14 uur en 15 uur, 16.uur en 17 uur en 22 uur en 23 uur.

De beslissing kwam als een klap voor de vele werknemers van bedrijven actief in de 
Antwerpse haven die dagdagelijks met de fiets naar het werk komen en dus veelvuldig 
gebruikmaken van de diensten van DeWaterbus.

Het verbod werd, op vraag van het Agentschap voor Maritieme Dienstverlening en Kust 
(MDK), intussen opgeschort maar het voorval legt toch enkele pijnpunten bij DeWaterbus 
bloot.

De beleidsnota Mobiliteit en Openbare Werken maakt in verband met personenvervoer 
over water gewag van: “Tegemoetkomen aan een vraaggerichte mobiliteit met een 
betaalbare prijs”, alsook is een toename, en geen afname, van het aandeel van de fiets 
in het woon-werkverkeer een belangrijke factor om de modal shift te verwezenlijken.

In een recent besluit van de Vlaamse Regering valt in de toelichting te lezen dat de 
exploitant van DeWaterbus ernaar streeft om: “De capaciteit van de ingezette vaartuigen 
overeen te stemmen met de vervoersvraag, opdat reizigers niet op een structurele wijze 
zouden worden geweigerd op deze vaartuigen wegens een gebrek aan capaciteit.”

1. Wat vindt de minister van de afschaffing van fietsen op DeWaterbus tijdens 
spitsuren? Hoe kijkt ze naar de bezorgdheden van de werknemers van verschillende 
bedrijven actief in de Antwerpse haven?

2. Welke pistes worden onderzocht om het tekort op te vangen? Wordt gekeken naar 
een uitbreiding van de capaciteit, zoals ook opgenomen als inspanningsverbintenis in 
het besluit van de Vlaamse Regering?

3. Wordt gekeken naar een nieuw soort schepen, bijvoorbeeld snelle catamarans met 
ruim achterdek die als fietsenstalling kunnen dienen, als oplossing voor dit probleem, 
zoals voorgesteld door Stefan Verberckmoes, Shipping Analyst & Editor North Europe 
bij Alphaliner, in het Flows-artikel van 26 augustus 2022?

4. Is er voorafgaand overleg geweest met de verschillende bedrijven actief in de 
Antwerpse haven vooraleer de beslissing tot het weigeren van fietsen werd 
gecommuniceerd?
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1. Het agentschap voor Maritieme Dienstverlening en Kust was niet op de hoogte van de 
beslissing van de exploitant van DeWaterbus, Aqualiner/Blue Amigo. Onmiddellijk na 
de aankondiging van het fietsverbod heb ik MDK gevraagd het nodige te doen  om de 
maatregel in te trekken. DeWaterbus (en bij uitbreiding alle verbindingen over water) 
zijn belangrijk in het kader van de ‘modal shift’ en duurzame verplaatsingen en daar 
hoort de fiets bij. Een fietsverbod kan dus niet.

2. Verscheidene mogelijkheden zijn onderzocht om op korte termijn een oplossing te 
kunnen bieden aan de effectieve problematiek die er tijdens de spitsvaarten was. Zo 
werd op 8 september tijdens de middagdrukte een eenmalige testvaart van Steenplein 
naar de Kallosluis (zonder tussenstops te maken aan het Sint-Annastrand of in 
Zwijndrecht) uitgevoerd waarbij een extra schip van DAB Vloot DeWaterbus 
versterkte, teneinde een correct beeld te verkrijgen van de effectieve vervoersnoden 
op vandaag. 

Op basis van het aantal vervoerde passagiers werd geconcludeerd dat de toevoeging 
van het veer ter ondersteuning op korte termijn eigenlijk niet nodig was. De drukke 
zomermaanden waren immers al voorbij. Er waren weinig toeristen die van 
DeWaterbus gebruik maakten op het moment dat er vooral woon-werkverkeer is. En 
vermoedelijk zal het aantal arbeiders die met de fiets naar het werk komen vanaf 
september ook eerder afnemen dan toenemen. Wel wordt er gezocht naar andere 
manieren om de capaciteit op middellange en langere termijn te verhogen.

Op basis van de effectieve reizigersaantallen wordt op korte termijn ingezet op een 
verhoging van de capaciteit van twee waterbussen door het herbekijken van de 
certificatie van deze schepen Deze hercertificering zal leiden tot een verhoging van 
de capaciteit. Deze 2 Waterbussen worden op zulke wijze ingezet in de dienstregeling 
dat zij bij begin/einde van de shiften de drukste trajecten bevaren. Midden oktober is 
deze oplossing operationeel. Via deze oplossing zullen de meest acute problemen van 
de baan zijn.

Aanvullend wordt ook in samenspraak met Aqualiner/Blue Amigo nagegaan of er 
opportuniteiten zijn om de dienstregeling aan te passen, zodat de waterbussen 
efficiënter worden ingezet op de aangegeven ‘spitsvaarten’. In het verleden werd al 
eens een (kleine) aanpassing gemaakt in de dienstverlening om zo te kunnen inspelen 
op een meer dringende vervoersvraag aan de Kallosluis. Op die manier kan er 
mogelijks nog meer capaciteit gecreëerd worden om woon-werkverkeer over het 
water mogelijk te maken.

De vragen vanuit havenbedrijven om de inzet van DeWaterbus op specifieke uren te 
intensifiëren teneinde meer personeelsleden via het water te vervoeren i.p.v. via de 
weg (o.a. georganiseerd busvervoer) nemen nog steeds toe. Evaluatie van deze 
stijgende vervoersvraag zal, gecombineerd met mogelijke oplossingsrichtingen, in de 
toekomst binnen de vervoerregioraad worden besproken. 

3. Er waren op ogenblik van overdracht van het contract van het havenbedrijf Antwerpen 
naar het agentschap MDK 2 schepen in aanbouw die plaats hebben voor een 40tal 



fietsen en zo’n 200 passagiers, hetgeen in een stijging van de capaciteit resulteert. 
De huidige schepen vormen, cf. de opgenomen contractuele bepalingen in het 
contract, onderdeel van de nieuwe aanbesteding die eerstdaags wordt uitgeschreven.

4. Er is voorafgaand aan de beslissing tot weigering van fietsen aan boord van 
DeWaterbus, geen overleg geweest met mijn kabinet, noch administratie. Evenmin 
met de exploitant van DeWaterbus, noch met de verschillende bedrijven actief in de 
Antwerpse Haven.


